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Klokken 12.00 – 17.00 
Mødelokale Stormen, Campus Esbjerg 

 

 
Til stede:  
Ingo Winkler (formand), Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Julie Holm (næstformand), Seyed Yahya Moafi 
Madani, Elberg Elias Klettheyggj, Niklas Woermann (studieleder) 
 
Administration til stede under hele mødet: 
Caroline Grossmann (referent) 
Kirsten Høg  
Lise Abrahamsen 

Til stede under punkt 2: 
Louise Folkestad, Julie Udby Nielsen, Selma Brackovic 

 
1. Godkendelse af referat 
Ordinært møde d. 13. februar 2024 
Der var to kommentarer til referatet. 
Ift. punkt 3: Studienævnsformanden har erfaret at man på nogle fag på HUM lader tilstedeværelse være en 
del af bedømmelsen således at man kan dumpe et fag, hvis man ikke har deltaget i undervisningen. 
Det er ikke korrekt, at man kan dumpe. Reglerne er at man kan få større pensum til eksamen, hvis man ikke 
har deltaget i undervisningen 

Ift. punkt 6: Særligt for Campus Esbjerg: På fag med quarter-struktur kan man afmelde sig fag i de første 14 
dage af semestret. Dermed må der ikke være eksamensaktiviteter i de første 2 uger af semestret. 
Efterfølgende har man i Esbjerg besluttet at følge samme regler som resten af SDU, og de studerende kan 
dermed afmelde sig fag i de første 3 uger af semestret. 

Derudover blev referatet godkendt. 
 
2. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit 
Lukket punkt. 
Studienævnet modtog orientering om afgørelse fra Uddannelses- og Forskningsstyrelsen. 
Desuden blev studienævnet orienteret om et brev fra Uddannelses- og Forskningsstyrelsen om nye regler 
for indskrivning på flere heltidsuddannelser på samme tid.  
 
3. Orientering fra studienævnets medlemmer 
De studerende har deltaget i Dialogforum, og oplevede ikke at få det forventede udbytte. Mødet blev brugt 
på hypoteser, der ikke forekom relevante for Cand Merc studerende.  
Dialogforum med studerende – stormøde ’Revidering af SDUs kvalitetssystem for uddannelse” – er flyttet 
til d. 9. april 
 



 

Studienævnsformanden orienterede om Undervisningsprisen. Processen er sat i gang og studienævnet  
involveres senere. Ifølge procesbeskrivelsen skulle underviserne have modtaget en mail om forløbet. Det er 
ikke tilfældet for alle. Studienævnsformanden følger op.   

Der er et stort antal ansøgere til Cand Merc (start 1. september 2024). Der er flere ansøgere fra Bangladesh 
end fra Danmark. Ansøgningerne skal nu gennemgås og vurderes. 
 
4. Orientering fra studieleder 
Studieleder fortalte, at der er fokus på de internationale studerende og der er nedsat mange 
arbejdsgrupper, der vil give processerne et 360 graders eftersyn, så vi sikrer det bedst mulige forløb og 
ligeledes øger optagelsen af kvalificerede internationale studerende. Dette gælder også exchange 
studerende. 

I vores uddannelser på SAMF har vi haft bæredygtighed som et obligatorisk element, der har været 
indskrevet og skulle vægte med mindst 1 ECTS på alle uddannelser. Dette udfases nu. Man øger fokus på 
digitalisering, som fremover skal være en obligatorisk del. 

Der kommer en bestilling om at gennemgå og revidere profilbeskrivelser og studieordninger for alle 
heltidsuddannelser. Dette skal sammenkobles med vores strategi og skal være færdigt inden årets udgang. 
Der kommer en plan, og studieleder og studienævn involveres i arbejdet. 
 
5. HA-reform 
HA-uddannelsen skal reformeres. Der er nedsat to arbejdsgrupper/komitéer: En ”Practice” og en 
”Innovations” komité. Studieleder deltager i practicekomiéen og Marianne Storgaard deltager i 
innovationskomitéen.  

Practicekomitéen har til opgave at vurdere den nuværende HA-uddannelse og vurdere dens styrker og 
svagheder.  
Studieleder stillede en række spørgsmål til studienævnet, bl.a. om de HA-studerende, der starter på Cand 
Merc har de rigtige færdigheder, viden og studiekultur. 
 
Medlemmerne af studienævnet kom med flere input. Underviserne oplever, at det er svært med dialog i 
store forsamlinger, og mange studerende ikke tør sige noget. Dialog er afgørende for undervisningen. Det 
handler ikke kun om at lære pensum og være i stand til at lire det af til eksamen.  
Store klassestørrelser gør det sværere at lære.  
Nogle af HA-fagene er meget svære og har en høj dumpeprocent.  
En mentorordning eller øvelseshold på Cand Merc kunne være en mulighed. 
HA-studerende har retskrav til Cand Merc og det opleves, at nogle studerende er mere fokuserede på at 
bestå og at karaktererne ikke har så stor betydning. 
 
6. Undervisningsevaluering, Esbjerg, efterår 2023 
Lukket punkt. 
 
7. Fagbeskrivelser, E24 
Odense 

International Business Strategy Ændringer i eksamen Afvist 
Science, Technology and Society: Tilføjelse af delprøve Godkendt 

 
 



 

 
 
Esbjerg: 

Qualitative Research: Design, 
Collection and Analyses 

Titelændring 
Ændringer i teaching methods 

Godkendt 

Consumer Behavior Ingen ændringer Godkendt 
Sports and Event Consumer 
Behaviour 

Nyt fag Godkendt 

Social Media Networks and 
Marketing Communication 

Ingen ændringer Godkendt 

Entertainment Markets and 
Business 

Ingen ændringer Godkendt 

Sustainability in Marketing and 
Consumer Behaviour 

Nyt fag Godkendt 

Project Management Ændringer i skemalagte timer Godkendt 
Master thesis practice: Data 
analyses in Marketing, Social 
Media, Digitalization, Sports and 
Events 

Ingen ændringer Godkendt 

Regional Effects of Sports and 
other Events 

Ingen ændringer Godkendt 

Brand Management Ingen ændringer Godkendt 
Seminar: Empirical Analyses of 
Consumer Behavior 

Ingen ændringer Godkendt 

 

For Esbjerg bemærkes det, at alle omprøver nu er placeret i forlængelse af semestret, dvs. at alle omprøver 
finder sted i hhv. februar og august. 

Kolding: 

Forandringsledelse Ingen ændringer Godkendt 
Virksomhedsprojekt Ingen ændringer Godkendt 
Accounting 1 Ændring af hjælpemidler til 

eksamen 
Godkendt 

Introduktion til finansiering for 
cand.merc.aud. 

Ingen ændringer Godkendt 

Introduktion til videnskabsteori 
for cand.merc.aud. 

Ændring i ECTS fordeling Godkendt 

Studieophold 5, 10 og 15 ECTS Ingen ændringer Godkendt 
Offentlig revision Nyt fag Godkendt 

 

Kolding (ny profil Data-driven Business Development) 
Fagbeskrivelserne til 1. og 2. semester blev gennemgået. Overordnet kan alle fagbeskrivelser godkendes. 
Da der skal være større variation i eksamensformerne, afviste studienævnet alle fagbeskrivelserne på den 
baggrund. Fagbeskrivelserne sendes i skriftlig høring hos studienævnet, og forventes godkendt, når de 
opfylder de betingelser for eksamen, som studienævnet har stillet. 
 
 
 
 
 



 

 
 
8. Eksamen og undervisning  
Studienævnet har tidligere godkendt, at undervisningen i faget Bæredygtig ledelse af mennesker måtte 
foregå på engelsk i foråret 2024. Undervisningssprog og eksamenssprog skal være ens og dermed blev 
eksamenssprog ligeledes sat til engelsk. 

Det har vist sig uhensigtsmæssigt for nogle studerende. Studienævnet godkendte derfor, at 
eksamenssproget i faget må være dansk, selvom undervisningen er foregået på engelsk. 

Dette er gældende i forårssemestret 2024. 

Eksamensplaner for Cand Merc og Cand Merc Aud i Kolding blev taget til efterretning uden kommentarer. 
Eksamenplan for Cand Merc i Esbjerg blev taget til efterretning uden kommentarer. 
 
9. Udbud af Seminar in Business Economics til Cand Merc Jur 
Der er kommet en henvendelse fra Studienævn for Jura, hvor man ønsker at udbyde Seminar in Business 
(10 ECTS) Economics til Cand Merc Jur studerende. Studienævnet besluttede at afvise anmodningen, da 
seminaret skal skrive indenfor obligatoriske erhvervsøkonomiske fag, og der kun udbydes et af disse fag til 
Cand Merc Jur. 
 
10. Meddelelser 
10.1 Referat møde i Studienævn for MEME 14. november 2024 
10.2 Referat møde i Studienævn for cand.public 7. februar 2024 
10.3 Referat møde i Studienævn for SNSJSE 6. februar 2024 
10.4 Referat møde i Studienævn for SNSJSE 23 januar 2024 
10.5 Referat møde i Studienævn for MEME 12. december 2024 
10.6 Referat konstituerende møde i Studienævn for MEME 12. december 2024 
10.7 Dagsorden møde i Studienævn for MEME 6. februar 2024 
10.8 Dagsorden møde i Studienævn for HA 23. februar 2024 
10.9 Referat møde i Studienævn for HA 25. januar 2024 
10.10 Dagsorden møde i Studienævn for cand.public 13. marts 2024 
10.11 Dagsorden møde i Studienævn for SNSJSE 12. marts 2024 
10.12 Dagsorden møde i Studienævn for Jura 12. marts 2024 
10.13 Dagsorden møde i Studienævn for MEME 12. marts 2024 
10.14 Referat fra Campusorganmøde Esbjerg 29. januar 2024 
10.15 Ændring i Uddannelsesberetningen 
10.16 Invitation til stormøde for studenterrepræsentanter 
10.17 Undervisningspriser på SAMF 
 
11. Eventuelt 
Intet at behandle. 

 
 
Ingo Winkler   Caroline Grossmann 
Studienævnsformand   Academic Support 


